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S PODĚKOVÁNÍM OTCI V NEBI 

A JEHO DĚTEM VE SBORU 
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VIZE SBORU CB HORNÍ SUCHÁ 

 

I. ZAMĚŘENÁ DOVNITŘ SBORU (2010 -2012 - ) 

 

Vytrvalá, přijímající  láska, manželská věrnost, ne lásce k penězům, spokojenost, odvaha, vědomí Boží 

přítomnosti, důvěra, vzájemná poddanost, spolehnutí na milost,  radost, ne nářek,  přímluvné 

modlitby, slovo povzbuzení a napomenutí, osobní vztahy, přítomnost milosti, ne pravidel, přijímání 

všech bez rozdílu  (Žid. 13) 

 

II. POSLÁNÍ CÍRKVE (KRISTOVA MODLITBA – JAN 17) (2012 – 2015)  

                                                             

III. SPECIFICKÉ POSLÁNÍ SBORU (2015 – 2018) 

 
 

 

 

 

 

 

OBJEVIT 
KRISTA

OSLOVIT 
SVĚT

OSLAVIT 
BOHA

OBNOVIT 
CÍRKEV

"KRISTO 
LOGIE"

"MISIO 
LOGIE"

"EKLESIO 
LOGIE"

"DOKSO 
LOGIE"
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 POZNÁVÁNÍ KRISTA 

- Vyučováním o Kristu (příběhy,  podobenství,  proroctví,  proklamace) - Přijitím ke Kristu (obrácení a 

posvěcení) - Chozením s Kristem (modlitba, meditace, vztahy, společenství) - Uctíváním Krista (obdivem 

pěkných věcí,  Duchem, láskou) - Zvěstováním Krista (stolováním ve světě, pomocí potřebným, svědectvím) 

 IDENTITA KRISTOVA  

- Být jako Kristus (charakter a vztahy) - - Jednat jako Kristus (autorita a identita) - Sloužit jako Kristus (inkarnace 

a oddělení se) - Obětovat jako Kristus (připravenost k utrpení) 

 DÍLO KRISTOVO  

- Pán (učednictví a následování) - Pastýř (spasení a ochrana) - Přímluvce (jistota a bezpečí) - Přítel (přátelství, 

vztahy) 

 JEDINEČNOST KRISTOVA 

- Je tentýž od věků, až na věky - Je trpícím „Beránkem“ - Posvěcuje krví a Duchem - Dává moc k životu 

❖ NAŠE POZNÁVÁNÍ JEŽÍŠE 

Poznávat Krista můžeme neustále, skrze zvěstování Písma na bohoslužbách, na BH, ve skupinách i 

v rodinách. Nejlépe,  když ho následujeme v zaměstnání, ve školách, mezi sousedy. Rádi bychom vycházeli,  

jako sbor, přímo za lidmi, „mezi ploty“, ve dvojicích, nebo trojicích, jak to učil své učedníky Pán Ježíš. 

Počítáme s tím, že pokud Krista následovat nebudeme, můžeme  hodně strádat, ale především budou 

strádat naší spoluobčané, které nám Pán Ježíš svěřil. Oni budou nejen strádat, budou přímo umírat a 

zemřou na věky. 

❖ SKUTEČNÝ JEŽÍŠ  

„Milovat církevní kulturu není zdaleka totéž, jako milovat Ježíše.  Lidé byli šťastní, když mohli být s Ježíšem, 

prostě  jít s ním cestou, povečeřet s ním, posedět na břehu jezera. Pokud se naše spiritualita nehodí do 

normálního života, je to náboženství. Pokud nemůžete svou řeč a kulturu přenést do baru, nebo do 

autobusu, aby lidem dávala smysl, pak to není od Ježíše. Takto jednal Ježíš  a lidé ho brali vážně. Ježíš často 

vyvolával konflikt při střetu s náboženskými lidmi.  Chceme - li Ježíše opravdu důvěrně poznat jaký je, uvolní 

to v nás spásnou lavinu. Dobrota nebude mít žádné meze. Vyřešíme problém smyslu vlastní existence“. 

 

OBJEVIT 
KRISTA

SVĚT
OSLAVIT 

BOHA

OBNOVIT 
CÍRKEV
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 VOLBA STARŠÍCH 2016                                                                      

                                                                                                                   

 

Obdarování bratrů starších. Věrnost a 

schopnost vést i kázat, bratrů starších a 

zodpovědnost za další oblasti služby, kromě 

účastí na setkáních . 

 

Pravidelná služba ve všech oblastech 

(generační skupiny, buňky, pěvecký sbor, 

uctívání, hospodářská oblast, zvučení, diakonie 

sborové  a misijní aktivity...) 

 

 

 
 

 

 SOUČASNÉ AKTIVITY A ZKUŠENOSTI   

 

▪ Stále pod Boží milosti. Podle novoročního zaslíbení pro sbor se pohnuly pahorky, ale Boží milost od nás 

neodstoupila.  

▪ Vytrvalost. Zemřelo nám 6 našich milých sester a bratrů. Je to ztráta pro sbor, především pro nejbližší. Je 

to zároveň důkaz, že všichni z nich zachovali v srdci víru, až do konce a odcházeli, jako lidé smíření s Pánem, 

vytrvalí ve zkouškách života, připraveni na setkání se svým Spasitelem. Možná to přijímáme jako 

samozřejmost a není tomu tak. Ne každý vytrvá až do konce ve víře, oni ano. Za to patří Pánu Ježíši naše 

poděkování. Hleďme na Ježíše, a následujme jejich víru.  
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▪ Věrnost ve zkouškách. Nejen odchodem našich členů, ale i různými nemocemi a zkouškami nás Pán 

navštívil. Věříme, že to je jeden ze způsobů jeho výchovy, jak mu více důvěřovat,  modlit se, být očišťováni 

a lépe pochopit ty, kteří podobnými zkouškami a nemocemi procházejí. 

 

  
       

▪ Změny. Někteří naší členové odešli z rodinných, nebo profesních důvodů do jiných sborů. 

▪ V současné době skupina chval zpívá s menší improvizovanou obměnou zpěváků.  

Velmi se osvědčuje zpěv střední a mladé generace. Je spontánní, živý a osvěžující. Díky Pánu za tento 

„žánr“. 

 

 
 

 KŘTY (2017 a 2018)  A PŘIJÍMÁNÍ ČLENŮ  

 

Byly pro nás jedním z těch důkazů, že Boží milost s námi zůstává i nadále. Potvrzuje se, že Pán vyslýchává 

modlitby i v životech těch, kteří se jemu ztratili a znovu byli nalezeni. Povolává i osoby vzdálené, jiných 

náboženství a ras. Máme velikou výsadu sloužit těmto lidem ke spasení, k utvrzení víry, povzbuzení a vytvořit 

jim zázemí  Boží rodiny a duchovní ochrany. 

  

▪ Přijatých bylo 7 osob. 
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           2017 

 

    
 

           2018 

 

  
 

 

 
 

▪ Kreativita. Prožili jsme několik setkání 

jinak, než obvykle, která jsou pestrá, 

oživující, spontánní (koncert ve sboru i na 

zahradě, pikniky s našimi přáteli cizinci, a 

další aktivity s tím spojené). 

 

 

 

 

▪ Nedělní besídka pokračovala ve své péči o 

děti a rozvíjela poznání Písma u dětí a jejich 

schopnosti. 

▪ Služba pěveckého sboru je obohacením 

bohoslužeb. Jsme vděčni za pomoc 

dřívějšímu dirigentovi br. Tadkovi, při 

několika pohřbech v minulém roce.  

▪ Modlitby mnohých za sbor i svět. Soucit 

s lidmi nemocnými, mocná osobní 

svědectví některých.  

▪ Pokračující služby. Jsme moc vděčni 

pracovníkům ve všech oblastech, že 

pokračují dále, za jejich věrnost a lásku vůči 

Pánu Bohu i lidem./ 
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▪ Sborový pobyt v Polsku byl skvělou příležitostí pro většinu z nás, být sobě blíž, dělat věci 

společně a poznávat se více navzájem. Byli jsme dva roky po sobě v nádherné horské přírodě 

v pobytovém středisku ve Wisle. 

 

 

WISLA 
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 POBYT MUŽŮ NA HORÁCH 

 

   
 

 

 NEMOC KAZATELE   

 

Hned po novém roce jsem onemocněl. Byl jsem podroben zákroku na kardiologii kvůli infarktu. Vzápětí na to, 

jsem ztratil řeč. Nemocenská, včetně pobytu v lázních trvala 4 měsíce. V květnu jsem začal opět pracovat, 

s tím, že mluvení ještě stále nebylo zcela v pořádku. I nyní na konci léta pociťuji při větším mluvení únavu a 

jsem si vědom, že není to úplně jako před nemocí. Přesto jsem Pánu vděčný za tuto možnost pokračovat 

v práci. 

 

 DUCHOVNÍ ZÁPAS 

 

❖ TÝDENNÍ PŮST  

Byli jsme překvapeni, že se mnozí lidé zapojili podle možností a každý večer asi 25 – 30 lidí přicházelo na večerní 

chválící shromáždění. Bylo to spontánní, radostné a očekávající nové věci. Měli jsme velikou radost zapojením 

se mládeže. Mladí lidé byli nadšeni a modlil se za potřeby mladé generace. Jako starší jsme bojovali 

v modlitbách a stavěli se proti moci nepřítele, v životě jedné sestry, která je dlouhodobě psychicky nemocná. 

Byla to pro nás další zkušenost, jak Pán působí i v oblastech, ve kterých máme docela nepatrné zkušenosti a 

utvrzuje nás, že je dobré bojovat boj víry. 

❖ SLUŽBA OSVOBOZENÍ  

Pán Bůh nás učí, jak se stavět proti satanským mocnostem. Dal nám zakusit, co to znamená, když skrze 

modlitbu a stavěni se proti zlému, lidé prožijí očištění svého bydlení i osvobození od osobního útlaku. Můžeme 

takto působit v životech křesťanů i nekřesťanů. U těch doufáme, že se věřícími stanou. 

❖ NEDĚLNÍ VEČERNÍ MODLITBY   

 Ty pokračují již pár let. Jsou podporovány vedoucími mládeže. Doplněny nepravidelně kazatelem, nebo 

staršími sboru. Jsme velmi  vděčni za jejich vytrvalost  a konkrétní přímluvy za potřeby sboru. 
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❖ PŘÍMLUVNÉ MODLITBY STARŠÍCH ZA NEMOCNÉ  

Modlili jsme se jako starší za některé těžce nemocné osoby. Nevždy se věci dějí podle našich představ. Ale 

v poslední době jsme byli svědky uzdravení z velmi závažných nemoci, s potvrzením lékařů o vyléčení 

nemoci. 

                                                                 
 „TRIÁDY“   

Prozatím byla díky Bohu otevřena jedna „Triáda. Tři bratři se scházejí, sdílejí své životy i Písmo a 

modlí se za sebe. Jsme za to moc vděčni. Věříme, že budou další i na základě svědectví těch, kteří 

již vědí o čem mluví. „Tam, kde jsou 2, neb 3 v  mém jménu, jsem uprostřed nich“ (Ježíš) 

▪ Teologický základ  

„A ty, můj synu, buď silný milostí Krista Ježíše,  a co jsi ode mne slyšel před mnoha svědky, 

svěř to věrným lidem, kteří budou schopni učit zase jiné“ (2. Tim. 2, 2)   

Cíl: Průhlednost a důvěra (povzbuzování, doprovázení, naslouchání, vyznávání hříchů a 

zbavování se špatných návyků…) - Pravda Božího slova (učení, usvědčování, náprava) - 

Vzájemná výkazatelnost  

Model: Hierarchický, Kristův, Pavlův 

▪ Jak začít a pokračovat?    

Povolat s modlitbou dvě osoby pro učednický proces. Pravidelné schůzky. Myslet od začátku 

na pozdější rozdělení, nejpozději do roka. Vyhnout se pojetí, že se jedná                  o  program, 

nebo projekt. 

 

 

 „KODEX PLNOPRÁVNÝCH ČLENŮ  

 

Rádi bychom nově zdůraznili, že chceme být stále poslušní Božímu slovu v otázce posvěcení života. 

Především chceme zdůrazňovat zásadu pro plnoprávné členy. Jsme přesvědčeni, že plnoprávné členství, 

přijímání večeře Páně a trvalá služba ve sboru,  je výsadou  a možností těch, kteří přijali Krista a žijí ve vztahu 

manželském, nebo jsou sami. Důvodem není zasahování  do intimního života členů, ale je to obnova důvěry 

v Písmo, Boží požehnání jednotlivců i celého sboru,   je zároveň vyjádřením respektu k Řádu Církve bratrské. 

Toto vnímáme jako jeden z aspektů zachování čistoty a očekáváním na Boží požehnání. Jako ochranu a 

duchovni pomoc před hříchem. 

▪ Věřící manželé. Stále věříme, že Pán dává své plné požehnání manželům, kteří mu patří a staví svůj život 

na stejných duchovních základech.  
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 HOSPODÁŘSKÉ ZÁLEŽITOSTI 

 

▪ Byla uzavřena celá etapa rekonstrukcí, oprav (střecha modlitebny, kanalizace obou objektů, úplná 

rekonstrukce kuchyně, stavba pergoly na zahradě, úpravy podlah, výměna radiátorů, obnova bočního 

vchodu do modlitebny…) 

▪ Pořídili jsme překladatelské zařízení pro cizince. V roce 2019 nás čeká výměna plotu před  domem, ve 

spolupráci s OÚ. 

 

▪ Provozní  

 

- Došlo k radikální změně při úklidu modlitebny. Podílejí se na ní všichni členové sboru. Mohou se zapojit   

i nečlenové.  Po různých  zkušebních variantách, je tento způsob odpovídající potřebám a funguje ke 

spokojenosti všech. 

- Koupili jsme bazén pro účely křtu.  

- Posunuli jsme začátek shromáždění na 10:00 

   

 DALŠÍ AKTIVITY SBORU 
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14 
 

 

ÚVODNÍ SLOVO K VÝROČÍ OTEVŘENÍ MODLITEBNY 

- „V mém domě vás obdařím radostí“ 

- 2. Kor. 6, 16  Neboť vy jste svatyní Boha živého, jak řekl Bůh: ‚Budu bydlet uprostřed nich a 

procházet se mezi nimi, a budu jejich Bohem a oni budou mým lidem. 

- Přemýšleli jsme o Vás a chtěli jsme se s Vámi setkat. Radovat se před Bohem u křesťanských písní, slově i u stolu. Tak 

Vás všechny upřímně vítám. Vítám pana starostu naší obce Ing. Jana Lipnera, kazatelé naší církve R. Touška, zároveň 

člena naší Rady Církve bratrské, kaz. Jaroslava Oravského, kteří k nám promluví, i další kazatele. Vítáme zpěváky a 

hudebníky. .  

- Naše stará modlitebna na Podlesí byla v roce 1958 zbořena a my jsme přijali možnost podnájmu v kostele Slezské 

církve evangelické v Karviné, na dobu 10 let. V té době naše vedení sboru i církve usilovalo o získání stavebního 

povolení od mnoha úřadů až po prezidentskou kancelář, bez výsledku. Ukázalo se totiž, že paní tajemnice národního 

výboru držela v zamčeném šuplíku naše dokumenty. Po její smrti byly nalezeny a vše již šlo docela hladce, až do 

otevření. 

- Rádi bychom vyjádřili vděčnost Pánu Bohu, že právě v té nesnadné době komunismu nám bylo povoleno postavit 

během 2 let svépomocně, ale s pomocí našich sousedních sborů, tento dům. Vyjadřujeme vděčnost našim rodičům 

a prarodičům za jejich odhodlání a nadšení pro věc. Měsíc po okupaci naší země 22. 9. 1968 nám bylo dáno jej 

slavnostně otevřít. Byla to zřejmě 1. stavba v naší církvi do ukončení druhé světové války. 

- Bylo to spojeno s velikou radostí, až euforií. S očekáváním, že se nám otevírají nové možnosti služby společnosti i 

církvi. Ale 21. srpen učinil konec těmto nadějím. Dokončovali jsme stavbu ve stínu tanků, které projížděly po Těrlické 

ulici.  

- Vše nasvědčuje tomu, že tento dům bude dnes středem naší pozornosti, ale bude jen zčásti. Jako křesťané věříme, 

že smyslem našich životů je osoba Ježíše Krista a osobní vztah s ním i mnoha dalšími lidmi, kteří vyznávají totéž. Jsme 

vděčni za dům z cihel a betonu, ale to není církev. Církví živou, milující Krista jsme my věřící lidé, sestry a bratři, jak si 

říkáme. Bylo nám odpuštěno Ježíšem Kristem. Co to může znamenat praktický? Jak se projevuje tato živá Kristova 

církev? Co to znamená pro ty, kteří chodí do tohoto kostela, ale uvnitř, ve svém srdci jsou církví, která oslavuje, 

naslouchá, modlí se a prakticky naplňuje Boží poslání ve společnosti. Budeme – li naslouchat hudbě i slovům, 

odpověď bude znatelná a zřejmá.   

-   

„Církev, která se zabydlí a přestane vyhlížet nové obzory, která již nepřesouvá svůj tábor na jiná místa, přestává být 

věrná svému povolání. Musíme držet na uzdě svou touhu po jistotě, přijmout to, co je riskantní, a neustále v životě 

improvizovat a experimentovat“ (Hans Kung) 

Naše modlitebna zůstane i nadále na Těrlické 353. Tvoří naše zázemí a jsme tomu rádi. Ale naše poslání je mimo 

tento dům. Je tam, kde žijeme, na pracovištích, v rodinách, v našem bydlišti, ve vztazích s našimi sousedy,  a pro 

studenty ve škole. Jsme zde, abychom vnášeli do naší společnosti praktickou pomoc, požehnání, pokoj a proměnu. 

Pochopili jsme, že Božím záměrem pro náš sbor je praktická pomoc a duchovní péče pro cizince, přicházející z mnoha 

zemí světa. To nás obohacuje a oboustranně požehnává. Někteří očekáváme, že se tato budova jednou stane domem 

modlitby pro národy. 

Takže vyjadřujeme vděčnost za tento příbytek, ale hledíme s nadějí a odhodláním do dalších dnů. Budeme s Boží 

pomocí živou církví z lidských srdcí. Toužíme, aby se tato budova ještě více stala domem modlitby pro národy.  

Očekáváme, že se  tento dům stane i domovem ještě pro mnohé hledající a potřebné.  

 

Neboť vy jste svatyní Boha živého, jak řekl Bůh: ‚Budu bydlet uprostřed nich a procházet se mezi nimi, a budu jejich 

Bohem a oni budou mým lidem. 
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KRISTOVO MYŠLENÍ 

 

▪ Kristův soucit se zástupy. Žeň je mnohá, ale pracovníků málo. Modlete se a jděte! Žít v jeho království z 

jeho moci a zdroje. Když vyjdeme na žeň, nastanou problémy. Dovolme Kristu, aby nás vtáhl do svého 

plánu (Mat. 9, 31, Luk. 10). Stát se pro lidi advokátem. Nesnažit se být evangelizačními, ale žít život 

království. Evangelium Kristovo jako šokující  a překvapivý prvek pro nevěřící.  „Pokud nevěřící neuslyší 

hudbu  milosti, neuslyší ani slova milosti.“  

 

 

 

ŽEHNAJÍCÍ SRDCE 

 

POŽEHNÁM TI - BUDEŠ POŽEHNÁNÍM - POŽEHNÁM ŽEHNAJÍCÍ TOBĚ - POŽEHNÁNY BUDOU NÁRODY - 

POŽEHNÁM TĚ POTOMKY A ZEMÍ - UČINÍM SLAVNÝM BOŽÍ  JMÉNO 
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 POKRAČOVÁNI SLUŽBY CIZINCŮM – „EN GEDI“           

 

 

        
 

▪ Pán Bůh povolává i osoby vzdálené, jiných náboženství a ras. Máme velikou výsadu sloužit těmto lidem 

ke spasení, k utvrzení víry, povzbuzení a vytvořit jim zázemí  Boží rodiny a duchovní ochrany. Jsme 

přesvědčeni, že náš sbor je obohacen přítomností a zapojením se těchto lidí, ale i oni to stejně prožívají 

i vyjadřují. Někteří z našich přátel se setkali s Ježíšem, prožívají opravdové změny a mnoho radosti. 

 

   
 

 

 

 

 

 

 

 

 

        

 

Jako sbor máme velikou výsadu v tom, že cizí lidé, cizinci, kteří přicházejí 

mezi nás, se zde cítí dobře. Zvláště z různých akcí nechtějí odcházet. Ti, 

kteří se odstěhovali,  posílají své pozdravy a s láskou i vděčností 

vzpomínají na naše společenství. Mnohé konference a knihy dnes řeší, jak 

vytvořit vhodné prostředí pro návštěvníky, aby jim bylo dobře v církvi. 

Nám to Pán Bůh daroval.  Možná, že pro nás není vždy sbor podle 

očekávání, ale pro hosty je zázemím, místem příjemným a požehnaným.   
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❖ ZÁBAVNÉ AKTIVITY                           

 

 

Jednou z kontaktních aktivit jsou společné 

Bowlingy. Většina našich přátel se na ně těší 

a vyvrcholením je vžy společné jídlo, 

seznamování se a hry pro děti. Toto je aktivita 

většinou pro podzimní  a zimní  období.  

 

 

  

 

 

 

❖ PIKNIKY NA ZAHRADĚ SBORU  

Začátkem května proběhl další z řady, piknik pro cizince, za účastí asi 80 osob, včetně dětí, společně 

s některými členy sboru.  Byl zvláštní tím, že došlo, snad poprvé k nedorozumění mezi lidmi  některých 

národů, které prožívají mezi sebou politické napětí. To se projevilo výměnou názorů a byla potřeba 

usměrnění a dalšího rozhovoru. Tato setkání jsou docela náročná, zvláště pro přípravu občerstvení 

vzhledem k pestrosti kulturních zvyků a stravovacích nároků. Každé takové setkání přináší nové vztahy 

a další možnosti, jak těmto lidem dále sloužit. 

 

 



18 
 

 

    

    
 

 

❖ BIBLICKÉ A JAZYKOVÉ SKUPINKY V POBYTOVÉM STŘEDISKU 

V této souvislostí pokračovalo dále biblické studium v menších skupinkách (anglická a rusky mluvící). Pokračuje 

i vyučování českého jazyka pro ženy z bývalých sovětských republik. Jsme moc vděčni za tuto službu našim 

přátelům z AC, kteří jsou členy našeho týmu a s láskou konají tuto službu. 

❖ SLUŽBA CIZINCŮM SKRZE SPOLUPRÁCI S PRÁVNÍKY A ÚŘADY   

 

Během naší služby jsme pochopili, že je dále našim úkolem „držet prst na tepu doby“. Nechceme zasahovat 

do kompetencí státních úřadů, ani sociálních služeb, ale jsou zde úkony, které můžeme, jako církev vykonat 

vůči našim přátelům. Postavit se za imigranty v případě, že se cítí nespravedlivě hodnoceni, nebo osočeni.  

Být v kontaktu s advokáty, kteří zastupují tyto cizince. V době „čínské kauzy“ jsme vedli některá jednání 

s právníky i dalšími kompetentními lidmi. Rozvíjeli  jsme korespondenci s ministerstvem, s církvemi a dalšími 

institucemi. Někteří naši členové jsou velmi aktivní v osobních vztazích (pozvání domů a duchovní i psychická 

podpora v období jejich nejistoty a strachu z budoucích věcí…) 

 

❖ SLUŽBA SKRZE ZMÍRNĚNÍ JAZYKOVÝCH BARIÉR   

 

Naši členové využívají své jazykové znalosti. Během posledních let jsme ve sboru překládali do několika jazyků 

(anglicky, španělsky, rusky, persky, čínsky, arabsky…) Jako zázrak jsme považovali, že se nám podařilo právě 

v době největšího počtu Číňanů, najít překladatelku do čínského jazyka. Téměř každou neděli překládala naše 

bohoslužby. Stále se v různých obměnách podílíme na výuce českého jazyka. Považujeme to jako výsadu a 

Boží milost, že můžeme takto částečně zprostředkovat našim přátelům porozumění bohoslužeb i jiných 

programů v jejich jazycích. 
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❖ SLUŽBA SPOLEČNOSTI A CÍRKVÍM  V  PÉČI O CIZINCE 

  

Někteří z nás se podílíme na psaní článků do médií, ve věci ochrany cizinců a ve věcech globálních problémů. 

Stavíme se proti různým formám nacionalismu, xenofobii, populismu. Snažíme se vysvětlovat naše postoje na 

základě našich dosavadních zkušenosti a dostupných zdrojů. 

V případě zájmu a potřeb se účastníme vyučování na seminářích, konferencích, ve sborech o problematice 

imigrantů (Michalovce, Havířov, Třinec, KCAC Český Těšín, SET – Praha, TK – Praha)  

Sami se vzděláváme z vlastních zdrojů na pravidelných setkáních našeho týmu, ale využíváme také odborné 

přednášky a semináře 

 

 
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

                       

 SLUŽBA V DETENČNÍM STŘEDISKU VYŠNÍ LHOTY  

 

 

V období vrcholící „migrační krize“ nás Pán inspiroval ke službě v detenčním táboře ve Vyšních Lhotách. Byl 

nám povolen vstup a někdy jsme byli i žádáni vedoucím tábora, abychom se  pokusili řešit nějaké problémy 

s klienty (hladovka, psychické problémy…). Několikrát jsme prožili pomoc v konkrétních situacích a viděli jsme 

názorně,  jak Pán Ježíš nás vedl a otevíral dveře tábora, ale i lidských srdcí. Po dobu několika měsíců jsme tam, 

někdy i 2 x týdně studovali Písmo s lidmi, kteří projevili zájem. Byli to většinou lidé z blízkého východu. Někteří 

z nich se obrátili a vyjádřili touhu, být pokřtěni. Bylo pro nás velikou radostí je pokřtít v uzavřené kanceláři a 

společně přijímat chléb a víno. Někteří z nich prožili duchovní vysvobození. Pán Bůh tyto mladé muže ještě 

nedávno zcela odlišného náboženství povolal k sobě, aby ho vyznávali a následovali. V posledním období jsme 

mohli pokřtít 5 osob, původem  z naprosto odlišného vyznání. Považuji to za velikou výsadu a požehnání pro 

můj život i náš sbor. Spolupracovali jsme s několika pastory sousedních sborů i se členy našeho havířovského 

týmu. 
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 SLUŽBA CIZINCŮM V KOSTELCI   

 

Někteří z nás prožili inspiraci, abychom navštívili některé naše známé z Havířova, kteří byli přestěhováni. To 

byl počátek nové služby. V Kostelci žila jedna velká skupina čínských křesťanů, asi 50 osob. Podařilo se nám 

zprostředkovat kontakt s našimi Číňany. Proběhlo několik setkání v pronajaté kavárně ve městě. Obě skupiny 

prožívaly velmi emotivně tento kontakt. Objímali se, plakali radosti, přimlouvali se ze sebe navzájem a chválil 

Pána. Jen jsme zírali,  jak působila Boží moc a láska mezi nimi  v takto složité situaci. Chválili jsme spolu s nimi 

našeho Pána.  

 

 PODPORA „PROJEKTU DĚTÍ NA DÁLKU“   

 

V průběhu několika let podporujeme chlapce a dívku v Indii, při jejich studiu. V jednom případě podpora byla 

ukončena a chlapec dokončil školu úspěšně. V druhém případě podpora pokračuje. 

 

 PODPORA MISIONÁŘSKÉ RODINY   

 

Jedná se o bratra, díky jehož inspiraci jsme před téměř pěti léty začali službu cizincům. Má rodinu a nyní 

cestuje po jižní Evropě, po utečeneckých táborech, rozdává filmy o Kristu v mnoha jazycích, literaturu, 

duchovně migranty podporuje a vytváří další týmy, které ho v jeho službě následují. 
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 SLUŽBA OBCI A OKOLÍ       

 

❖ KONTAK NA VEDENÍ OBECNÍHO ÚŘADU   

 

Máme pěkné vztahy s vedením naší obce. Do pronájmu jsme získali klubovnu v bývalé škole, kde hlavně 

v zimním období zveme cizince. Dále využíváme tělocvičnu tamtéž, k dalším programům. Míváme občasné 

schůzky s  p. místostarostou a dalšími osobami. Vedení vyjadřuje při některých příležitostech vděčnost za sbor. 

Některé aktivity děláme s Tulipánem“ pod záštitou OÚ. Na určitou dobu jsme se rozhodli, že nebudeme žádat 

o dotace především, ale budeme se ptát, co my, jako církev pro obec můžeme udělat. Při tom máme zkušenosti 

se společným podílením se při opravách (kanalizace, plot kolem domku…) 

 

❖ SLUŽBA V NEMOCNICI A VE SLEZSKÉ HUMANITĚ  

 

Stále pokračuje naše dobrovolná služba v nemocnici v Havířově a ve Slezské humanitě v HS. V současné době 

pečujeme o 4 klienty ve SH. V nemocnici podle situace ve spolupráci s jinými církvemi.  

 

 POTRAVINOVÁ POMOC  

 

Jako jednotlivci jsme mohli opět ve spolupráci s některými členy sboru, později s matkami dětí, rozdávat 

potravinové balíčky asi 80 rodinám a cizincům,  i jednotlivcům, několikrát během roku. Setkali jsme se 

s vděčností a radostí mnohých. 

 

❖ SLUŽBA NA UBYTOVNĚ „TRIGLAV“  

 

Určité období jsme navštěvovali ubytovnu v obci „Triglav“ pro sociálně vyloučené osoby i rodiny. Sporadicky 

jsme podporovali mnoho - dětné rodiny i finančně, četli jsme tam Bibli a modlili se za jejich potřeby   a hovořili 

s dětmi. Je nám líto, že majitel tento dům prodal a lidé se museli vystěhovat. S některými rodinami udržujeme 

kontakty i nadále a podporujeme je. 

 

❖ SLUŽBA V ROMSKÉ OSADĚ U „FRANTIŠKU“  

 

Pokoušeli jsme se tyto lidí kontaktovat, hovořit spolu. I tato činnost byla ukončena z důvodu uzavření osady. 

Zůstal nám kontakt na rodinu, které se snažíme podle potřeb pomáhat materiálně i duchovně. Nyní bydlí 

v Ostravě 

 

❖ SLUŽBA JEDNOTLIVÝM ROMSKÝM RODINÁM  

 

Máme pěkné vztahy s některými rodinami, navštěvujeme je, modlíme se s nimi, a mnohokrát jsme se museli 

rozhodovat, jakým způsobem je můžeme podpořit v jejich naléhavých potřebách. Zůstalo to jen na osobním 

rozhodnutí. Některým členům rodiny jsme mohli  sloužit také ke spasení. Jsme Pánu za to moc vděčni. 
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❖ DOUČOVÁNÍ DĚTÍ 

 

 

Nabídli jsme některým rodičům možnost doučování 

pro děti (český jazyk a matematika). Týkalo se to asi 6 

dětí, které díky Boží pomoci a spolupráci nás, rodičů i 

učitelů ZŠ, dokázaly ukončit ročník a nepropadly. Je 

zajímavé, že v některých rodinách jsme měli po 

doučování možnost mluvit o Písmu i o Kristu. V jednom 

případě jsme mohli sloužit rodině k osvobození od 

moci, která po léta sužovala jejich dům i je samotné. 

Osobně považuji tuto rodinu za „Dům Zachea, nebo 

Léviho. Toužili jsme po tom a Pán Bůh nám to ze své 

milosti daroval. 

 

 

 

 

❖ SLUŽBA NĚKTERÝM JEDNOTLIVÝM BEZDOMOVCŮM  A SOCIÁLNĚ  VYLOUČENÝM  

 

Naše vesnice nemá větší počet bezdomovců. Jsou někteří naši dlouhodobě známí, bez prostředků. S Boží 

pomoci, sporadicky se jim můžeme věnovat (potravinové balíčky, doprovod k lékaři, rozhovory, modlitby…) 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

                                                                                                         

 SLUŽBA RODINÁM „VRCHNÍ ULICE“ A OKOLÍ    

Navazuje na naše dřívější vztahy, které nám Pán dovolil navázat především s matkami malých dětí, skrze 

spolupráci se sdružením „Tulipán“ (dříve Romodrom) a díky některým společenským aktivitám  (bowling, 

„Prostřeno“, karneval, vánoční a dětské programy).  

 

▪ Je zvláštní, že maminky těchto dětí jsou ochotny je posílat na naše programy, tábory i akce ve sborové 

budově. Některé z nich dnes považujeme za naše přátelé. Příležitostně je zveme i na některé sborové akce. 

Občas se někdo z nich objeví. Uvědomujeme si, že přítomnost těchto nových osob ve sboru je spojena 

s ochotou našich členů přijímat, komunikovat s láskou, mít zájem o jejich potřeby. 
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❖ MISIJNÍ SKUPINKA  

Při našich rozhovorech vyšlo najevo, že některé matky těchto dětí mají zájem o Písmo a rády by se seznámily 

s věcmi spojenými s vírou. Nabídli jsme jim možnost čtení Bible s porozuměním a začali jsme se scházet, 

přibližně co 10 – 14 dní. Přicházejí i se svými dětmi, takže zároveň je zde prostor pro další osoby ze sboru, být 

s dětmi, hrát si a zpívat. 

   

 

 

❖ DOMY POKOJE  

V souvislostí s mým studiem Luk. 10 a vysláním 72 učedníků do vesnic a městeček, jsem toužil prožít podobné 

zkušenosti. Díky doučování dětí a pěkné vztahy lze říci, že dnes máme otevřeny dveře, zvlášť do dvou rodin, 

kam můžeme přijít, posedět u stolu, modlit se a studovat Písmo s rodinou. Býváme přijati a cítíme se, jak doma 

u Zachea, nebo Léviho. Díky Pánu Bohu za naše světské přátelé. 
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 DĚTSKÉ TÁBORY  

 

❖ TÝDENNÍ. 

 

 Velmi náročný, ale důležitý byl týdenní tábor ve sboru, při zapojení skupiny mládežníků. Jsme znova 

dotazování, zda budeme v tom pokračovat i v tomto roce. Nepodařilo se nám již pokračovat v pravidelných 

setkáních v průběhu roku, (až na jednu aktivitu dorostu s dětmi z tábora). 

 

       
 

❖ VÍKENDOVÝ TÁBOR  

 

Letos proběhl další z řady „víkendový tábor“ za účasti asi 20 – ti dětí v Příboře. Byl ve spolupráci naší mládeže 

a lidmi z DM. Navazoval svou činností na loňský „příměstský tábor“, který se konal po celý týden v naší 

modlitebně. 
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 SPOLUPRÁCE S „TULIPÁNEM 

   

    

   

 

 

 

 

 

 



26 
 

   

 KLUB V ČERVENÉ ŠKOLE 
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 SLUŽBA NA ULICI  V KARVINÉ  

V posledním čase nám Pán Ježíš otevírá nový rozměr služby. Jedná se o jednu lokalitu v Karviné. 

Hovoříme s lidmi, modlíme se za jejich potřeby a stavíme se proti mocnostem. Můžeme spolupracovat 

s lidmi jiných církví, kteří mají na území Karviné své sbory. Je zajímavé, že zatím nikdo z těchto 

oslovených neodmítl modlitbu. Většinou po modlitbě se zdají proměněni ve tváři, někdy sdílí některé 

věci ze svého života. Prožil jsem tam mnoho radosti a velmi často si uvědomuji Kristovou přítomnost, 

jakoby on sám chodil po té ulici se mnou.  Díky těmto kontaktům můžeme pokračovat v návštěvách 

jedné rodiny, kde míváme pravidelné studium Písma 

 ROZHOVORY SE SVĚDKY JEHOVOVÝMI 

 

 

 

Je to oblast služby, kterou je inspirován kazatel sboru. Spolu 

s několika dalšími se scházíme nepravidelně, povzbuzujeme se a 

modlíme. Občas míváme rozhovory v rodině 2 na 2.  

Tato oblast vyžaduje docela hodně času na přípravu i na samotné 

rozhovory. Docela často je sám oslovuji a vedu rozhovor. Měl jsem 

možnost je oslovit mnohokrát v našich městech, v Praze, Plzni, 

v Polsku v několika městech. Potřebujeme moc Ducha proti duchu 

Antikrista. Někdy se proti němu stavíme, jindy se zdá, že jsme 

bezmocní. Nelze být lhostejným i z toho důvodu, že v HS žije 

početná skupina SJ. Oni navštěvují naše rodiny i naše sousedy a 

jejich vliv není zanedbatelný. Především jsou bloudící a zotročeni. 

Potřebují přijmout Krista a to je pro ně zatím nepředstavitelné. 

 

 CESTA POKRAČUJE 

Při přemýšlení nad nedávnou minulostí našeho sboru, pří seřazení našich postojů a aktivit, jsem si uvědomil, že 

nám Pán Ježíš otevřel docela široko dveře do světa, abychom v něm sloužili lidem potřebným materiálních i 

duchovních hodnot. Na začátku jsme si se ST stanovili několik pilířů naší misijní služby. Poznal jsem, že většina 

z nich se naplňuje, některé oblasti jsou „v plénkách“ a velmi křehké. Ale byly započaty a věřím, že Pán chce, 

abychom v důvěře jemu pokračovali dál. Zůstaly nám dvě oblasti, které potřebují být rozvíjeny stále a průběžně 

(rodiny a sféra zaměstnání, studia – životního stylu). Pokusím se připomenout jen, co již bylo napsáno v naší vizi 

několikrát i ve vyučování připomínáno.  

 

 

 

 



28 
 

 

❖ RODINY                                           

 

▪ V každé rodině máme někoho, kdo není spasen, nebo se odvrátil z  cesty Boží. Možná jsme zúžili náš 

život v rodině na čtení Písma, modlitbu, účast na shromáždění a jiných programech církve, nebo na 

konfrontačním evangeliu. Možná, že „jen“ tyto důležité duchovní aktivity nenaplňují srdce mladého 

člověka. Potřebujeme žít pro něco smysluplného, proměňujícího, dobrodružného, pro příběh, jenž 

je dynamický, živý, konkrétní…Touží mladí lidé po těchto hodnotách? Nenaplněné srdce neudrží 

vakuum, ale ho to dříve, nebo později vtáhne do světa. My se musíme soustředit na proměnu 

společenství, aby dávalo život, osobní růst, obětavost, krásu, požehnání a obnovu světa. Kdo by nechtěl 

být součástí společenství lidí, kteří jsou vydáni něčemu, co přináší smysl života a činí svět lepším místem 

k životu? 

 

                                                                           
❖ ZAMĚSTNÁNÍ  

Zdůrazňovat více důležitost práce a studia, práce v  domácnosti, sousedské vztahy, jako misijní pole. - 

Žít Kristův život, otevřený, svatý: „Pán, Kristus, budiž svatý‘ ve vašich srdcích . Buďte vždy připraveni 

dát odpověď každému, kdo by vás vyslýchal o naději, kterou máte, 16ale čiňte to  s tichostí a s uctivostí. 

Když jste vystaveni pomluvám, zachovávejte si dobré svědomí, aby ti, kteří hanobí váš dobrý způsob 

života v Kristu, byli zahanbeni. 17Je přece lépe, abyste trpěli za dobré jednání, bude-li to snad vůle Boží, 

než za zlé činy.18Vždyť i Kristus dal svůj život jednou provždy za hříchy, spravedlivý za nespravedlivé, 

aby nás přivedl k Bohu. Byl usmrcen v těle, ale obživen Duchem.“ (1. Petr. 3, 15 – 18) 
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❖ POSLEDNÍ OBLAST TOHOTO POSLÁNÍ 

 

Jedná se o změnu metody některých bohoslužeb, jako „Neděle jinak, původně „Sborečky“. Tomuto 

projektu jsme věnovali hodně sil, studia, snad i modliteb a rozhovorů. Nakonec jsme to prožili 3 x. Pod 

sílou některých nesouhlasných hlasů, dokonce i některých starších, bylo zapotřebí tuto záležitost 

přerušit a pokračovat v tradičním pojetí bohoslužeb. Dovolím si ještě jednou popsat „filosofii“  

sborečků a ponechat jí pro případné další promýšlení, nebo návrat k těmto myšlenkám. Bude to již 

záležitostí nového vedení sboru od roku 2019, jak bude rozhodovat. Závažnost této změny vyžaduje i 

delší a důkladnější komentář. 

 

SBOREČKY „Církev se musí zmenšit, aby mohla růst“ 

 

 Jak můžeme zajistit, aby se lidé učili být více zapojeni 

do služby a mohli růst jako učedníci a misionáři?  

 Dostanou – li možnost se zapojit do menších skupin 

(např.: skupinky 40 D)  

 Tím se mohou několikrát znásobit (mnohé modlitby, 

sdílení, využití duchovních darů v praxi v jednom dni 

na několika místech 

 

 Budou se konat jednou za 5 – 6 týdnů (nebude velké 

shromáždění). Čas a místo bude na vedoucích, bude 

vhodné, pokud se sejdou na veřejném místě 

přirozeném pro cizí osoby (zahrada, restaurace, 

příroda, rodina…) 

 Náplň bude podle uvážení, ale neměly by chybět 

důležité prvky společenství (sdílení, modlitby, 

praktická pomoc, vyučování, kratičká přednáška na 

praktické současné téma, uzdravování, společné 

jídlo…) Neměly by kopírovat bohoslužby  

 Pozornost zaměřit na konkrétní problémy dané 

oblasti (postižení lidé, nemocní, opuštění, bez 

domova, etnické problémy) 

 

 

 Jako příklad mohou sloužit dosavadní aktivity 

s cizinci. V tomto konceptu bude prostor pro osobní 

rozhovory s našimi přáteli 

 Hlavní specifické prvky (radost, láska, přijetí, 

spontánnost a probuzení zvědavosti, překvapení a 

zájmu u náhodných, nebo pozvaných osob)  

 Bude nezbytné, zapojit ženy do vedení 

 

 

 

▪ ZDŮVODNĚNÍ POTŘEBY ZMĚNY 
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Neplodný sbor, soustředěnost na sebe a symptomy s tím spojené. Dosavadní službou se nám nedaří 

oslovovat tento svět, naše sousedy, známé, spolupracovníky. Hledáme další alternativu misijní služby 

a proměny klasického sboru na více misijní. Otevírající se dveře pro jednotlivé oblasti a jejich potřeby 

na vesnici. Neschopnost soustředění se na konkrétní potřeby a jejich naplnění v našem okolí, skrze 

stávající strukturu (velký sbor). 

    Vytváření prostoru pro zapojení se co možná nejvíce členů sboru do misijní služby. Mohou se 

podílet při přípravě občerstvení, modlit se, sdílet, navrhnout řešení pomoci pro praktickou službu, nebo 

sami prakticky pomoct. 

     Příležitost k našemu duchovnímu růstu, růstu vedoucích, skrze praktickou službu sboru ve světě. 

Příležitost k přirozené pastorační službě, i v rodinách. 

     Prozatím jedinečná pomoc, jak naplnit naše poslání v našem blízkém okolí. Zároveň může obohatit 

naše společné shromáždění sdílením toho, jak Pán Bůh bude působit ve skupinkách, případně 

prakticky ve světě.  Každá taková živá skupina se může stát „líhní“ nového sboru. 

     Motivací kazatele a většiny starších, je důkladné studium Písma, modlitby, intuice, studium knih o 

růstu církve, podněty z konferencí a mnoha kázání a vyučování, důležitost Kristova modelu skupinek.  

     Jsme přesvědčeni, že Pán Bůh nás směřuje tímto způsobem a ukazuje nám, připravuje novou cestu 

k možné obnově, nebo oslovení světa. Při tom prožíváme docela silné útoky a překážky, což nás 

ujišťuje v tom, že tato nastoupená cesta je správná a Boží. 

 

▪ OBECNÁ DOPORUČENÍ 

 

     Aby církve někoho zasáhly, potřebují vytvořit skupiny, kde lidé budou „ztělesňovat evangelium“ – 

modlit se, přemýšlet o konkrétních lidech a hledat možnosti, jak jim pomoci, oslovit je a milovat. 

     Tento proces bude obnášet – změnit dosavadní smýšlení, vycházet ven, prožít bolestivý proces od 

nedělní zbožnosti ke společenství misijního životního stylu. 

     Chceme – li zasáhnout veliký svět, musíme začít v malém. V malém semínku je život, energie, růst, 

velký strom 

 

▪ PROČ V NEDĚLI? 

 

     V neděli je většina připravena pro setkání a má čas pro to určený. Skupinky mají mít vysokou 

prioritu a mají zahrnout a povzbudit, co možná nejvíce členů sboru, nebo přátel. Nemohou být tedy 

další aktivitou v neděli odpoledne. 

     Je to dobré proto, aby se vedoucí a zapojení lidé mohli připravit, měli čas a prostor podle vlastních 

možností. 

     Podle zkušenosti mnoha sborů, další akce v neděli nesplňuje očekávání a ruší se. Nechceme přidávat 

další aktivitu a ubírat vám čas, který můžete využít pro sebe, rodinu, nebo budování jiných vztahů. 

     Pro případné návštěvníky z řad nevěřících se může jevit neděle jako nejschůdnější doba k účasti, 

nikoli všední den 

     6 setkání v „neděli jinak“ nám pomáhá přijímat změnu a uvědomit si na čem nám záleží nejvíc, na 

čem lpíme, na co jsme si zvykli tak, že si již neděli jinak nedovedeme představit. Je to asi 10% všech 

shromáždění za rok – „desátek pro tento svět“ – naše ochota darovat náš čas, zvyky, budování sebe 

sama pro jiné. 

     Tento způsob nás osvobozuje od naléhavosti času. Můžeme se rozejít za dvě hodiny, nebo zůstat 

celý den, nebo víkend společně. 
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▪ DOSAVADNÍ ZKUŠENOSTI 

 

    Radost a vděčnost většiny z těch, kteří se zúčastnili - pěkná, malá společenství, podle kreativity 

zúčastněných -  vzájemné modlitby, rozhovory nad Písmem, vyznávání svého života i pádů, praktické 

otázky - probuzení zájmu o Písmo v mladé generaci a veliká vděčnost rodičů - společenství u stolu a 

otevřenost při rozhovorech - velmi praktické a akceptovatelné pro cizince, kteří přebývají mezi námi 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Vyjadřování nesouhlasu a opozice těch, kteří se nezúčastnili na skupinkách, tudíž nemůžou mít 

objektivní názor - kritika i těch, kteří se zúčastnili, ale nedokážou přijmout „neděli jinak“ a mají svůj 

názor - opozice některých kvůli strachu před jinými lidmi a neochota přijmout vedení starších - možná 

nedostatečná prezentace ze strany kazatele pro to, aby projekt byl pochopen a mohl být ve větší míře 

akceptován, i když byl několikrát připomínán a zdůrazňován… 

 

▪ ROZPTÝLENÍ OBAV 

 

- Nerušíme klasické nedělní bohoslužby. I v případě nedělních skupinek, vždy jedna bude v 

modlitebně, tedy nebude nikdy zavřeno - 6 – 5x se je pokoušíme udělat jinak, z výše uvedených 

důvodů + 2 zrušení (ročnice) a případné 2 pikniky na zahradě (to jsme pohromadě)  

- Nerozdělíme se. Pokud důvěřujeme Bohu, tak nás změna struktury může jen posílit, proměnit, 

pomoci nám v naplnění poslání 

- Rozdělení do skupin není násilné, je podle vztahů, ale i podle touhy jednotlivých lidí, je možné 

se připojit ke komukoliv.  

- Není třeba se bát, že případný návštěvník, host narazí „jen“ na skupinku. Bůh si může použít 

i 2, nebo 3 křesťany, mezi kterými je Kristus a dokáže oslovit v takto malém společenství i 

nekřesťana 

-  Důvěřujme Pánu Ježíši. On nás má rád a záleží mu na nás. Pokud je tento způsob Božím 

směřováním, a věříme,  že je, naše oddalování, nebo opozice může být velikou ztrátou pro 

tento čas, pro sbor i tento svět. 

- Potřebujeme být pokorní a naslouchající, zda se takto věci mají. Nemusíte se bát, byť jen 

částečně naslouchat nedokonalým bratrům starším i kazateli, kteří také stále hledají…. 

-  Pokud tímto směrem vane vítr Ducha a dovolíme mu sebe unášet, uvidíme věci daleko větší, 

nepochopitelné, skvělé, svaté… 
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DODATKY 

POSLÁNÍ CÍRKVE OBECNĚ 

Ani církev neexistuje z žádného jiného důvodu, než aby vtahovala lidi do Krista, aby z nich učinila Krista 

v malém. Pokud to nedělá, jsou všechny katedrály, duchovní, misie, ba i sama Bible, pouhým mařením 

času. Bůh se nestal člověkem pro nic jiného" (C. S. Lewis) 

VEDOUCÍ SBORU 

Pastoři a vedoucí by měli zajišťovat pouze to, co Kristovi následovníci nedokážou udělat sami. To, co si 

dokážou obstarat sami, budou předávat ostatním. Úkol vedoucích je vyzývat lidí, aby šli dále, než byli 

dosud. Vytvářet nové struktury a zároveň odstraňovat služby podporující konzumní způsob víry.“   

- FUNKCE CÍRKVE 

-  

- Co je funkcí církve? Aktivně žít ve společnosti, stát se ztělesněním dobré zprávy. Být Božíma misijníma 

rukama ve světě, který se potřebuje chytit něčeho hmatatelného. Tomu je potřeba přizpůsobit i formu. 

Ztělesňující církev musí mít novou strukturu. Sbor, jako jedna důležitá, nezbytná součást Božího 

království, ne jediná.  

-  

- Nebudeme vytvářet nové budující služby, aby lidé měli prostor pro vztahy ve světě. Pokud Pán 

povede někoho osobně k zahájení nové služby, budeme se modlit, žehnat a povzbuzovat. 

Dosavadní služby se pokusíme propojit s přirozenými světskými aktivitami… 

- Definovat poslání nedělních bohoslužeb (dům modlitby pro národy, rodina, třída, nemocnice…)  

-  STRUKTURA 

Přiměřená potřebám.  Zdokonalování struktury a bohoslužby může vést k prohlubování „konzumního“ 

křesťanství.  Raději lidí vyzbrojit, než je zabavit.  Zapojení žen do vedení.  Zapojení přátel do dění ještě 

před obrácením. Špatné vedení – dělá vše správně. Dobré vedení dbá, aby se děly správné věci, ty 

deleguje. 

- BOHOSLUŽBA 

Předvádění je vyloučeno. Netrápí nás otázka, jak se vydařila Bohoslužba?  Neposuzujeme podle reakcí 

účastníků,  nebo výkonu vedoucích.  Známe jen Krista ukřižovaného.  Nesoustředíme se na podružné 

věci. Obnova znamená invaze nadpřirozeného světa do naší reality.  Neustále se sytit jeho osobní 

přítomností. 

ZMĚNA MYŠLENÍ 

Sbor jako součást Božího království, ne království samo. Aktivně žít ve společnosti, stát se ztělesněním 

dobré zprávy, v každém záhybu tohoto světa.  Ztělesňující církev musí mít novou strukturu. Nebudeme 

vytvářet nové budující služby, aby lidé měli prostor pro vztahy ve světě. Dosavadní služby se 

pokusíme propojit s přirozenými světskými aktivitami. Vytvoříme prostor, aby naši, zatím 

neobráceni přátelé, se zapojovali do služeb (rozdíl mezi zvoucím sborem a „ztělesňujícím 

společenstvím). Nebudeme se snažit být „dokonalí a nablýskaní“. Zahradu budeme využívat 

častěji, než doposud, časem umožníme volný vstup pro náhodné návštěvníky z  ulice.  
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„STATUS QUO 

 je velký problém. Stav, kdy se věci nemění, nestimuluje žádné nadšení ani kreativitu. Je to kletba 

nového tisíciletí. Život, který zůstává stejný, není křesťanský. Většina křesťanského světa dává přednost 

tomu - nedělat problémy a zachovat stav beze změn. Náboženství, v nejhorším případě stav beze 

změny posiluje, často na úkor naší víry. V celém evangeliu jde o změnu – transformaci.“ 

SOUČASNÁ CÍRKEV 

 

 „Realita neobrácení je ohromující“. Okolní svět náš příběh zajímá stále méně. Naši lidé vyskakují 

z „lodi“, aby si zachránili alespoň holou víru a naše dětí nás nenásledují“. Jsme, jako současná 

církev, konzumně zaměřeni, především na nedělní bohoslužbu.  Posluchači jsou z 90 % pasívními 

účastníky shromáždění. 

 

JEŽÍŠ V NÁS I S NÁMI 

 

Pokud vyznáváme, že Ježíš je v nás, je našim Pánem, tak nás to musí motivovat k tomu, abychom jako 

on, šli do světa, přebývali s lidmi, milovali je a naplňovali jejich potřeby. Jsou jen dvě alternativy. Buď 

Ježíš není v nás a není ani Pánem a budeme sedět většinou  v lavicích, v církevních budovách.  

Pokud je naším Pánem, budeme mu poslušní a budeme stále častěji ve světě, mezi lidmi, jako býval on. 

Nebudeme jen chodit do církve, ale budeme sami církví, chrámem Ducha svatého. Ve společnosti se 

budeme učit poznávat Ježíše především, jeho moc, jeho lásku, tam budeme budovat své vztahy mezi 

sebou i se světem. Tam se budou rodit i vychovávat učedníci. Ne v církvi, v lavicích, ale v terénu. 

V místech, ve kterých Ježíš rád a často přebýval. Bude platit jeho zaslíbení: „Jsem s vámi po všechny 

dny…“ 

 BÝT JAKO JEŽÍŠ 

Být jako Ježíš, žít jako Ježíš, chodit tam, kam by chodil Ježíš. Pít z  pramene života a uhašovat 

žízeň jiných. Být pro lidí obhájcem, přítelem, novým člověkem, neodsuzovat, povzbuzovat. Klást 

správné otázky („Co pro tebe mohu udělat, co tě trápí…). Společně stolovat (zvát na večeři, na 

kávu). Podstoupit riziko, že někoho urazíme, ztratíme. Počítat s nevraživostí, překážkami a 

výsměchem. 

 

 


